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PROTOKÓŁ  Nr XXVI/2014 

SESJI  RADY  GMINY  BOĆKI 

z dnia 28 marca  2014 roku 

 
odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury w Boćkach, pod przewodnictwem Przewodniczącego Rady 

Gminy Pana Krzysztofa Bazylewskiego. 

Obrady rozpoczęto o godz. 10
00 

, a zakończono o godz. 13
15 

Stan Rady   - 15 

Obecnych    - 15 

Radni obecni na Sesji: 

1. Bazylewski Krzysztof   8. Oliwniak Agnieszka 

2. Derehajło Teresa               9. Korniluk Andrzej 

3. Góralczyk Eugeniusz              10. Piotrowska krystyna 

4. Jakimiuk Anatol    11. Tuszewicki Eugeniusz 

5. Jakubowski Karol               12. Wietoszko Wiesława Teresa                 

6. Roszkowski Tomasz                                  13. Zienczuk Leszek 

7. Lasecka Danuta               14. Rzepniewski Paweł 

                                                                       15. Radziwił Agnieszka 

                                                                         

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Derehajło Stanisław, Wójt 

2. Charyton Stanisław, Sekretarz Gminy 

3. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

4. Korzeniewski Mariusz, Kierownik ARiMR w Bielsku Podlaskim 

5. Sołtysi wsi 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Bazylewski przystąpił  do otwarcia obrad Sesji. 

Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczą wszyscy radni, obrady są prawomocne. 

Powitał radnych i przybyłych gości. Nadmienił, że porządek dzienny i projekty uchwał radni 

otrzymali, w punkcie 14 sprawy różne dodatkowo zostanie rozpatrzony projekt uchwały w sprawie 

zmiany nazwy pisowni ulicy w miejscowości Boćki . Zapytał czy ktoś ma  pytania lub uwagi do 

porządku. Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie  

proponowany porządek, który został przyjęty jednogłośnie: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu obrad  XXV Sesji Rady Gminy 

3. Podjęcie uchwał w sprawach udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

a) na modernizację drogi powiatowej Hawryłki - Starowieś,  XXVI/173/14; 

b) na rozbudowę drogi powiatowej od drogi krajowej Nr 19 -Piotrowo Trojany, 

XXVI/174/14; 

c) na wykonanie dokumentacji technicznej na przebudowę drogi powiatowej odcinek 

ulicy we wsi Torule do mostu,  XXVI/175/14; 

d) na wykonanie dokumentacji technicznej na przebudowę drogi powiatowej Nr 1571B 

od skrzyżowania z drogą gminną w kierunku Wandalina do wsi Wygonowo, 

XXVI/176/14; 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Boćki  na 2014 rok   XXVI/177/14 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2014 rok  

XXVI/178/14 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania instytucji kultury za 

2013 rok,    XXVI/179/14 

7. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia funduszu sołeckiego na 2015 r XXVI/180/14 

8. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Boćkach za 2013 

rok 

9. Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Gminie 

Boćki za 2013 rok 

10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Boćki za 

2013 rok 

11. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej 

12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz przeciwdziałania Narkomanii za rok 2013 

13. Informacja Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał Rady 

14. Sprawy różne 

15. Interpelacje i zapytania radnych 

16. Odpowiedzi Wójta na wnioski i interpelacje 

17. Zamknięcie obrad sesji 

Ad pkt 2.  

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że protokół z XXV Sesji był wyłożony do wglądu na 7 

dni przed Sesją i do czasu otwarcia niniejszej Sesji,  zapytał czy są  jakieś uwagi lub pytania. Uwag 

nie zgłoszono. Przewodniczący poddał pod głosowanie  przyjęcie protokołu z obrad XXV Sesji 

Rady Gminy „za” – oddano 15 głosów /przyjęto jednogłośnie/ . 

Ad.pkt 3 

W tym temacie głos zabrał Wójt Gminy, powiedział że po uzgodnieniu z komisjami rady gminy 

przygotowano projekty uchwał o udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na 

modernizację dwóch dróg powiatowych Hawryłki - Starowieś i drogi do wsi Piotrowo Trojany od 

drogi krajowej Nr 19, oraz  na wykonanie dokumentacji technicznej przebudowy dwóch dróg 

powiatowych, odcinek ulicy we wsi Torule do mostu i drogi od wsi Wygonowo do skrzyżowania z 

drogą gminną w kierunku Wandalina (granica gminy).  

Sołtys wsi Starowieś zapytał dlaczego nie ma ujętej do budowy drogi Starowieś - Knorydy. 

Pan Wójt odpowiedział, że Starostwo złożyło dwa wnioski o dofinansowanie budowy dwóch dróg 

powiatowych, jedną w obrębie wsi Piotrowo Trojany, a drugą Starowieś - Knorydy - Dydule. 

Dofinansowanie otrzymali tylko na budowę drogi w obrębie wsi Piotrowo Trojany, drugi wniosek 

został odrzucony. 

Sołtys mówił, że mieszkańcy wsi Starowieś nie mają dobrej drogi ani do gminy, ani do powiatu, 

zmuszeni są korzystać z dróg okrężnych. 

Wójt odpowiedział, że w poniedziałek 31 marca jest Sesja Powiatowa, sołtys bądź mieszkańcy 

niech  pojadą na Sesję i przedstawią swoją petycję odnośnie budowy drogi powiatowej. Gmina jest 

skłonna i wniesie swój udział do budowy  tej drogi. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

Uchwała Rady Gminy Boćki Nr XXVI/173/14 z dnia 28 marca 2014 roku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na modernizację drogi powiatowej Nr 1692B Hawryłki 

- Starowieś 

Podjęta jednogłośnie – „za” oddano 15 głosów 
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Ad pkt 3b 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

Uchwała Rady Gminy Boćki Nr XXVI/174/14 z dnia 28 marca 2014 roku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na rozbudowę drogi powiatowej Nr 1606 od drogi 

krajowej Nr 19 – Piotrowo Trojany 

Podjęta jednogłośnie – „za” oddano 15 głosów 

Ad pkt 3c 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

Uchwała Rady Gminy Boćki Nr XXVI/175/14 z dnia 28 marca 2014 roku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na wykonanie dokumentacji technicznej na 

przebudowę drogi powiatowej Nr 1696B, odcinek ulica w miejscowości Torule do mostu 

Podjęta jednogłośnie – „za” oddano 15 głosów 

Ad pkt 3d 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

Uchwała Rady Gminy Boćki Nr XXVI/176/14 z dnia 28 marca 2014 roku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na wykonanie dokumentacji technicznej na 

przebudowę drogi powiatowej Nr 1571B od skrzyżowania z drogą gminną w kierunku Wandalina 

do miejscowości Wygonowo 

Podjęta jednogłośnie – „za” oddano 15 głosów 

Ad pkt 4 i 5 

Wójt Gminy zapoznał z projektami uchwał dotyczącymi zmian w WPF i budżecie gminy. 

Otrzymał środki na remont świetlicy we wsi Jakubowskie i w Boćkach przy ulicy Wojska 

Polskiego. Promesę na dotację celową dofinansowania zadań związanych z usuwaniem skutków 

klęsk żywiołowych w kwocie 600 tys zł. Otrzymano środki na dotacje celowe w zakresie 

wychowania przedszkolnego, na realizacje programu „Pomoc państwa w dożywianiu”.  Dokonuje 

się przeniesień w planie wydatków z przebudowy dróg gminnych na pomoc finansową dla powiatu 

bielskiego. Przenosi się środki z jednostki Zespołu Szkół w Boćkach dla jednostki Szkoły 

Podstawowej w Andryjankach i na pomoc finansową dla powiatu. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do Wójta. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

Uchwała Rady Gminy Boćki Nr XXVI/177/14 z dnia 28 marca 2014 roku w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Boćki na lata 2014 – 2017 wraz z  prognozą kwoty 

długu i spłat zobowiązań na lata 2014-2022 

Podjęta większością głosów – „Za” oddano 14 głosów,     przeciw – 0,    wstrzymał się 1 głos. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

Uchwała Rady Gminy Boćki Nr XXVI/178/14 z dnia 28 marca 2014 roku w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2014 rok  

Podjęta większością głosów – „Za” oddano 14 głosów,     przeciw – 0,    wstrzymał się 1 głos. 

Ad pkt 6 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Sprawozdanie składa się z bilansu jednostki Gminnego 

Ośrodka Kultury i z Bilansu Gminnej Biblioteki sporządzonych na dzień 31 grudnia 2013 roku, z 
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rachunku zysku i strat sporządzonego w wersji porównawczej na dzień 31 grudnia 2013 roku oraz 

z informacji dodatkowej. Głównym celem działalności jednostek jest pozyskiwanie mieszkańców 

do czynnego uczestnictwa w kulturze oraz podtrzymywanie i kultywowanie tradycji lokalnych. 

Sprawozdanie to jest wyłącznie finansowe, z opisowym sprawozdaniem z prowadzonej 

działalności kierownicy jednostek zapoznają radnych na najbliższym posiedzeniu komisji. 

Pytań do tego tematu nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

Uchwała Rady Gminy Boćki Nr XXVI/179/14 z dnia 28 marca 2014 roku w sprawie zatwierdzenia 

rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2013 rok 

Podjęta większością głosów – „Za” oddano 14 głosów,     przeciw – 0,    wstrzymał się 1 głos. 

Ad pkt 7 

Głos zabrał Wójt Gminy powiedział, że chciałby utworzyć fundusz sołecki, rozmawiał już o tym z 

radnymi.  Na fundusz sołecki trzeba wydzielić w budżecie gminy około350 tys złotych. Odczytał 

ile każde sołectwo może wykorzystać środków od 7 tys zł do 20 tys zł. Pieniądze są niewielkie ale 

pracy sołtys będzie miał dużo, musi wspólnie z mieszkańcami na zebraniu sołeckim zaplanować, 

ustalić i podjąć uchwałę na jaki cel przeznaczy środki. Następnie występuje z wnioskiem do Wójta 

o przyznanie pieniędzy. Po zakwalifikowaniu wniosku ogłasza przetarg, ponieważ są to środki 

publiczne. Wykonuje zadanie i rozlicza się. Także jak widać gro pracy wykonują sołtysi i ponoszą 

za nią odpowiedzialność. Nie ma obligatoryjnego obowiązku wykorzystywania funduszu, wieś 

może nie korzystać, środki te jednak nie będą kumulowane, z końcem roku przejdą w nadwyżkę 

budżetową. Zbliżają się wybory rady gminy, sołtysów i rad sołeckich, zostaną wybrane nowe 

osoby na te stanowiska, będą musieli oni współpracować z gminą, trzeba wiedzieć na co można 

przeznaczać środki z funduszu. Wójt prosił sołtysów o dyskusję i wypowiedzenie się, czy chcą 

żeby fundusz tworzyć, czy też nie. 

Następnie głos zabrał Sekretarz Gminy, mówił, że ustawa o funduszu sołeckim funkcjonuje od 4 

lat, około50% gmin tworzy fundusz. W ostatnich dniach ustawa o funduszu sołeckim uległa 

zmianie, wcześniej uchwałę Rada Gminy podejmowała na okres 1 roku, teraz przy tworzeniu 

funduszu uchwała ma ważność na czas nieoznaczony. Natomiast jeżeli nie wyraża się zgody na 

wyodrębnianie funduszu, to uchwałę podejmuje się co roku. Podwyższone zostały progi zwrotu 

środków pieniężnych, jednak w budżecie państwa przydzielono limit pieniędzy na zwroty, co 

wiąże się z pewnymi ograniczeniami i zamiast 30% zwrotu można otrzymać mniej. Warunkiem 

otrzymania środków przez wieś, jest złożenie wniosku do Wójta. Wójt rozpatruje zgodność 

wniosku z wymogami określonymi w ustawie i akceptuje lub nie. Fundusz wykorzystuje się 

wyłącznie na zadania własne gminy. Nie wykorzystane przez wieś środki wygasają, nie są 

kumulowane na koncie wsi, przechodzą w nadwyżkę budżetową.  

Sołtys wsi Piotrowo Krzywokoły wypowiadał się że jest za utworzeniem funduszu, sołectwa z 

innych gmin w których fundusz jest wydzielony, biorą  pieniądze i chwalą. Nadmienił, że jeżeli w 

urzędzie jest za mało pracowników, to zatrudnić więcej ale trzeba spróbować i fundusz utworzyć. 

Sołtys wsi Starowieś mówił, że taki fundusz dla wsi jest niezbędny, będzie można kupić żwiru na 

remont drogi. 

Pani Sołtys wsi Siekluki, proponowała fundusz tworzyć, jej zdaniem za te środki wieś będzie 

mogła porównać drogę, naprawić most, bądź przepust na drodze. 

Pani Sołtys wsi Nurzec również była za tworzeniem funduszu, kilka tysięcy dla wsi to duże 

pieniądze, tylko zorganizować szkolenie sołtysom w tym zakresie. 

Sołtys wsi Pasieka prosił o poinformowanie na co można przeznaczyć pieniądze. 
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Sekretarz Gminy odczytał zadania własne gminy na wykonanie których można przeznaczać środki 

pieniężne funduszu sołeckiego. 

Wójt zapytał sołtysów jak oni widzą techniczne wykorzystanie funduszu, istnieje obowiązek 

stosowania ustawy zamówień publicznych. Mówił, że ani Wójt, ani Radni nie są przeciwni 

tworzeniu funduszu, pyta tylko o zdanie i dyskusję sołtysów. 

Sołtys wsi Piotrowo Krzywokoły powiedział, że będą nowi sołtysi i będą robić, to jest ten czas na 

wprowadzenie zmian. 

Radny Tomasz Roszkowski wypowiadał się, że sołtysi nie rozumieją i mówią, że radni są 

przeciwni, nie prawda radni nie są przeciwni i są za funduszem, czekają tylko na opinię sołtysów. 

Wójt poparł słowa sołtysa, że to jest najlepszy czas na podjęcie decyzji i utworzenie funduszu 

sołeckiego. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

Uchwała Rady Gminy Boćki Nr XXVI/180/14 z dnia 28 marca 2014 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 

Podjęta jednogłośnie – „za” oddano 15 głosów 

Ad pkt 8 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 2013 roku przedstawiła 

Pani Tołoczko Barbara, Kierownik Ośrodka. Pracę socjalną realizuje 2 pracowników socjalnych. 

Praca socjalna to działalność zawodowa mająca na celu pomoc osobom i rodzinom w wzmacnianiu 

zdolności do funkcjonowania w społeczeństwie. W 2013 roku  z różnych form pomocy społecznej 

korzystało 196 rodzin o liczbie 616 osób. Wydano 558 decyzji. Sporządzono 375 wywiadów 

środowiskowych. Ośrodek realizuje zadania własne i zadania zlecone. Świadczenia z pomocy 

społecznej w 2013 roku przyznano w zakresie: zasiłku stałego 18 osobom, zasiłku okresowego 82 

osobom, zasiłku celowego i w naturze 41 osobom, zasiłku celowego na zakup posiłku lub 

żywności 44 osobom. Z posiłków przyznanych w oparciu o decyzje administracyjne skorzystało 

167 osób i z posiłków przyznanych na podstawie listy dyrektorów szkół 22 osoby.  W 2013 roku 

gmina ponosiła odpłatność za pobyt 8 mieszkańców w domach pomocy społecznej. Odpłatność za 

jednego mieszkańca ze strony gminy wynosiła od 1458 zł do 3 540 zł miesięcznie. Środki na 

pokrycie tych kosztów pochodzą z budżetu gminy. 

Z programu rządowego z budżetu państwa wypłacono dla 12 osób dodatki do świadczenia 

pielęgnacyjnego w kwocie po 200 zł miesięcznie o łącznej wartości 21 tys zł. Pracownicy ośrodka 

realizują również zadnia z zakresu świadczeń rodzinnych, świadczeń z funduszu alimentacyjnego, 

składek na ubezpieczenie emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego. 

(sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 

Pan Tomasz Roszkowski zapytał, czy na zakup opału jest wydzielona pula pieniędzy i w jakiej 

wysokości przydziela się. 

Pani Kierownik odpowiedziała, że na zakup opału nie ma wydzielonej puli pieniędzy, bierze się z 

ogólnej kwoty. Ośrodek nie pokrywa zakupu w całości potrzeb, tylko przyznaje pieniądze w 

kwocie większej lub mniejszej w zależności od ilości posiadanych środków. Jeżeli ktoś złoży 

podanie o przyznanie pomocy socjalnej i spełnia warunki, Ośrodek nie może odmówić pomocy i w 

zależności jakimi środkami dysponuje udziela pomocy w kwocie większej lub mniejszej. 

Pan Bujno Waldemar zapytał kto sporządza wywiady i kto przyznaje pieniądze, ludzie ukrywają 

swoje dochody, pracują za granicą, pomoc jest przyznawana tym co się nie należy. 

Pani Kierownik odpowiedziała, że wywiady środowiskowe sporządzają pracownicy socjalni i 

jeżeli dana osoba bądź rodzina spełnia warunki określone w ustawie, pomoc jest przyznawana, 

Ośrodek nie może odmówić udzielenia pomocy.   
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Pan Czesław Wierciński powiedział, że w budynku poszkolnym w Wierceniu mieszkają osoby 

bezdomne kierowane przez Ośrodek Pomocy Społecznej i w nocy chodzą po wsi i po podwórkach. 

Pan Wójt odpowiedział, żeby w takich przypadkach dzwonić na Policję. 

Ad pkt 9 

Pani Tołoczko Barbara powiedziała, że celem Programu jest przeciwdziałanie zjawisku przemocy 

oraz stworzenie jednolitego, profesjonalnego systemu interwencji i wsparcia dla osób zagrożonych 

bądź uwikłanych w przemoc. Powołany został Zespół Interdyscyplinarny ds Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie, w ramach którego działają grupy robocze. W skład zespołu wchodzą 

przedstawiciele policji, ośrodka pomocy społecznej, służby zdrowia, oświaty, gminnej Komisji 

rozwiązywania problemów alkoholowych i kurator sądowy. W 2013 roku w ramach działań na 

rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie były prowadzone postępowania w ramach procedury 

Niebieskiej Karty w stosunku do 12 rodzin, w tym w 4 rodzinach była kontynuacja z roku 2012. 

Członkowie zespołu na podstawie danych zawartych w Karcie Niebieskiej oraz we wniosku 

przedstawiciela podmiotu wypełniającego formularz, dokonywali analizy sytuacji rodziny, 

udzielali pomocy  osobie dotkniętej przemocą i opracowywali indywidualny plan pomocy w 

stosunku do tej rodziny. W 2013 roku  w ramach realizacji tegoż programu starano się podnieść 

poziom wiedzy i świadomości różnych grup zawodowych stykających się z problemem przemocy 

oraz mieszkańców na temat możliwości przeciwdziałania temu problemowi oraz uzyskania 

pomocy. Prowadzono szkolenia oraz specjalistyczne doradztwo dla kadr instytucji pomocy 

społecznej. W czasopiśmie lokalnym Boćkowiak prezentowano artykuły dotyczące przemocy i 

agresji. Organizowano spotkania dla rodziców na temat odpowiedzialności prawnej nieletnich. 

Rozpowszechniano ulotki na temat zjawiska przemocy. W szkołach na terenie gminy 

organizowano widowiska, programy profilaktyczno-edukacyjne, konkursy dotyczące problematyki 

uzależnień. W stosunku do osób stosujących przemoc w rodzinnie proponowano terapię rodzinną, 

motywowano do udziału w programach oddziaływań korekcyjno-edukacyjnych, przeprowadzano 

rozmowy pod kątem nadużywania alkoholu, motywowano do powstrzymania się od spożywania 

alkoholu i podejmowania terapii leczenia uzależnienia. 

(sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 

Ad pkt 10  

Głos zabrała Kierownik GOPS Tołoczko Barbara. Informowała iż głównym celem tego programu 

jest wsparcie rodzin przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-

wychowawczych w procesie przetwarzania ich zdolności do prawidłowego funkcjonowania. 

Rodzinom wykazującym bezradność w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczej zostało 

przyznane wsparcie asystenta rodziny. Z pomocy asystenta korzystało 8 rodzin w ciągu 6 miesięcy. 

Rodziny przeżywające trudności w funkcjonowaniu korzystały z wsparcia pedagoga i psychologa 

szkolnego, poradnictwa specjalistycznego  w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, pomocy 

psychologa terapeuty uzależnień w punkcie konsultacyjnym Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. Gminna Komisja przeprowadziła 20 rozmów interwencyjno-

motywacyjnych z 19 osobami uzależnionymi od alkoholu. W 2013 roku dzieci z naszej gminy nie 

były umieszczane w pieczy zastępczej. W szkołach w Boćkach i w Andryjankach prowadzono 

działania w ramach kampanii "Postaw na rodzinę" oraz odbyto festyny rodzinne. 

(sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 

Ad pkt 11 

Z oceną zasobów pomocy społecznej na rok 2013 zapoznała Pani Barbara Tołoczko. Ocena została 

przygotowana w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. Zasoby te 

obejmują w szczególności infrastrukturę, kadrę, organizacje pozarządowe i nakłady finansowe na 

zadania pomocy społecznej bez względu na podmiot  je finansujący i realizujący. Ocena obejmuje 

osoby i rodziny korzystające z pomocy społecznej, rodzaje ich problemów oraz ich rozkład 

ilościowy.  Ocena jest podstawą do planowania budżetu na rok następny. Zgodnie z ustawą gmina 



 7 

obowiązana jest do wykonywania zadań z pomocy społecznej i nie może odmówić pomocy, osobie 

potrzebującej, mimo istniejącego  obowiązku osób fizycznych lub prawnych  do zaspokojenia jej 

niezbędnych potrzeb życiowych. 

Ad pkt 12 

Pan Sekretarz Gminy zapoznał radnych ze sprawozdaniem z realizacji Gminnego Programu  

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii. Spożycie alkoholu w gminie Boćki jest 

bardzo duże. W 2013 roku wszczęto postępowanie w sprawie nadużywania alkoholu wobec 13 

osób na wniosek Komendy Powiatowej Policji, Zespołu Interdyscyplinarnego oraz na wniosek 

członków rodziny. Wystąpiono z 9 wnioskami do biegłych sądowych w zakresie wydania opinii w 

przedmiocie uzależnienia od alkoholu. Wystąpiono do Sądu Rejonowego z 3 wnioskami o 

zobowiązanie do podjęcia leczenia  odwykowego. Przeprowadzono 20 rozmów interwencyjno-

motywacyjnych z osobami uzależnionymi od alkoholu. Prowadzono działania profilaktyczne w 

szkołach i na terenie gminy. Dzieci wyjeżdżały na kolonie, organizowano konkursy i zwody 

sportowe. Zatrudniony jest psycholog, przyjmuje jeden raz w miesiącu. W 2013 roku na realizację 

Programu wykorzystano środki finansowe w kwocie 44 200 zł, środki te stanowiły dochód gminy 

uzyskany z opłat za wydane zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. 

(Informacja w załączeniu do protokołu) 

Ad pkt 13 

Wójt poinformował o realizacji uchwał oraz działalności w ostatnim okresie. Obecnie w toku jest 

przygotowywanie dokumentacji na budowę solarów słonecznych. Do końca marca trzeba podpisać 

umowy z mieszkańcami. Złożono wniosek na 424 solary, teraz niektórzy wycofują się. Jeżeli nie 

będzie tylu chętnych do budowy na ile złożono wniosek, wniosek może być odrzucony. 

Powiedział, że organizowany jest konkurs na „Najpiękniejszą przydomową oczyszczalnię 

ścieków”. 

Ad pkt 14 

Zabierając głos Sekretarz Gminy powiedział, że jest jeszcze do podjęcia jedna uchwała, która nie 

była przedstawiana na komisjach Rady Gminy. W 1990 roku Rada Gminy podjęła uchwałę nadając 

nazwę dla ulicy w Boćkach zapisaną w sposób "3-go Maja". Teraz przy wprowadzaniu do systemu 

komputerowego, system nie przyjmuje zapisu wykazując błąd pisowni „3-go”, nie powinno się 

pisać przez kreskę „3-go Maja” tylko „3 Maja”. W związku z tym sporządzono projekt uchwały 

prostujący pisownię nazwy ulicy z „3-go Maja” na „3 Maja”.  

Przewodniczący zapytał czy są pytania. Pytań nie zgłoszono, więc odczytał projekt uchwały i 

poddał pod głosowanie: 

Uchwała Rady Gminy Boćki Nr XXVI/181/14 z dnia 28 marca 2014 roku w sprawie sprostowania 

pisowni nazwy ulicy w miejscowości Boćki 

Podjęta jednogłośnie – „za” oddano 15 głosów 

Następnie głos zabrali przedstawiciele Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 

udzielając informacji w zakresie wypełniania i składania wniosków o przyznanie rolniczej 

płatności bezpośredniej i płatności ONW na 2014 rok. Wnioski należy składać w terminie do 15 

maja 2014 roku. 

Sekretarz Gminy poinformował o następujących sprawach: 

1. W Urzędzie są wyłożone poradniki informacyjne dla mieszkańców gminy „Co z azbestem”  

2. Odczytał Apel Nadleśnictwa o nie wypalaniu suchych traw, grozi kara cofnięcia dopłat 

rolniczych. 
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3. Plantator truskawek Strawberry z Ciechanowa - Rzeczki złożył ofertę na zatrudnienie 

pracowników, zapewnia pracę w systemie akordowym i godzinowym przy zbiorze truskawek i 

innych zajęciach na plantacji. Zarobki 2 500 zł miesięcznie, zakwaterowanie, dowóz do 

miejsca zakwaterowania, oferta znajduje się w Urzędzie Gminy. 

Ad pkt 15 i 16 

4. Sołtys wsi Starowieś informował, że zasuwa na wodociągu „Koszewo” nie działa, trzeba ją 

odkopać i wymienić. 

      Wójt odpowiedział, że tak, wie o tym i będzie wymieniał na nowe zasuwy, wszystkie te które 

są stare i nieczynne z powodu korozji. 

5.   Sołtys wsi Wierceń prosił o naprawę drogi Wierceń – Olszewo. 

6. Sołtys wsi Starowieś informował, że rolnicy uprawiając swoje grunty, zniszczyli, zaorali rowy 

przy drodze, proponował przeprowadzenie naprawy na ich koszt. 

7. Sołtys wsi Piotrowo Krzywokoły, zapytał dlaczego już rolnicy płacą za konserwację 

oczyszczalni, nie ma okresu gwarancji.  

Wójt odpowiedział, że tak jest zapisane w umowie. 

Ad pkt. 17 

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący zamknął obrady Sesji 

Protokołował: 

Helena Kłosińska 

Przewodniczący Rady Gminy 

Krzysztof Bazylewski 

 

 


